
Protokół Nr  3/08 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu 25 lutego 2008 r. 
 
  
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2.  Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie poręczenia przez Miasto Białogard weksla „in 
blanco” wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w 
celu zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki płatniczej udzielonej ze środków 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w 
związku z realizacją przedsięwzięcia „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w 
dorzeczu Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek – druk C, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard 
na lata 2003-2010 – druk F,  

c) w sprawie podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa hali 
sportowej przy Gimnazjum Nr 1 przy ul. Świdwińskiej w Białogardzie” – druk G, 

d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację 
przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa Hali sportowej przy Gimnazjum Nr 1 przy 
ul. Świdwińskiej w Białogardzie” – druk J, 

e) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk K, 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich 

zakładów budżetowych – druk L. 
Przedstawiają: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  
 
3. Informacja dotycząca planu finansowego i rzeczowego Biblioteki Miejskiej i ZOSiK  na rok 

2008 oraz wykonania za rok 2007. 
Przedstawiają:  
- Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
- Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK. 

 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 

Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1510 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji – Sławomir 
Domański. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia oraz przedstawiony 
porządek posiedzenia z poprawkami dot. wprowadzenia projektów uchwał oznaczonych 
literami O, P, R, głosując: za-3 (jednogłośnie). 

 
Ad 2 
Komisja zaopiniowanie następujące projekty uchwał: 
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a) zmieniająca uchwałę w sprawie poręczenia przez Miasto Białogard weksla „in blanco” 
wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w celu 
zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w związku z realizacją 
przedsięwzięcia „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”, 
powiększonej o kwotę odsetek – druk C, 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Zięcik – pytała na ile utrudni sprawę, gdy Rada nie podejmie uchwały? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że to  zablokuje środki. 
W.Czurko – pytał czy władze nie boją się? Radny stwierdził, że należy porozumieć się, że 

wszystkie gminy podpisują weksle in blanco - każdy każdemu. Obecne działanie nie jest 
spójne. Mówiono, że każdy odpowiada za siebie. Natomiast z projektu uchwały wynika, że 
jednoznaczne nałożenie obciążeń jest na silniejsze gminy. 

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że w tej sprawie są obawy.  
St.Purol – pytał  o odpowiedzialność solidarną. 
Skarbnik – odpowiedziała, że wszyscy odpowiadają po równo – 120 mln zł. 
Sł.Domański – pytał czy jak zostaniemy poręczycielem będzie to miało wpływ na wskaźniki 

długu? 
Skarbnik – odpowiedziała, że to będzie miało wpływ. Obecnie wysokość wskaźnika pożyczek i 

poręczeń wynosi kwotowo 1 mln 774 tys. zł, w tym roku możemy mieć poręczeń na 380 tys. 
zł. 

Sł.Domański – zgłosił wniosek o zniesienie tego projektu uchwały  z porządku Komisji. 
 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały (C) negatywnie, głosując:  
za-0, przeciw-2, wstrzymało się-3. 

 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard na 

lata 2003-2010 – druk F,  
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – poruszył sprawę wyjazdu delegacji Miasta do Szwecji odnośnie rewitalizacji  

Parku im. L.Mroczkiewicza  celem podpisania porozumienia. Radny pytał czy radni 
zwrócą środki za ten wyjazd, bo to zmarnowane pieniądze? 

Skarbnik – odpowiedziała, że nie ma takich możliwości, chyba, że będziemy długo się sądzić. 
Z-ca Burmistrza – nadmienił, że to zadanie będzie realizowane, radni zdecydowali o 

pozostawieniu kwoty 20 tys. zł na ten cel. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projektu uchwały (F), głosując: 
za-3, przeciw-1, wstrzymało się-1. 

 
c) w sprawie podjęcia realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa hali sportowej 

przy Gimnazjum Nr 1 przy ul. Świdwińskiej w Białogardzie” – druk G, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  
 

Głos w dyskusji zabrali: 
St.Hatłas – pytał  jak długo ważne jest pozwolenie na realizację przedsięwzięcia i na jaką 

kwotę opiewa  koszt realizacji? 
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Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że pozwolenie jest ważne 2 lata, a koszt inwestycji wynosi 80 
tys. zł razem z badaniami geotechnicznymi. 

J.Zięcik – pytała jakie są powody unieważnienia przetargu? 
Z-ca Burmistrza – powiedział, że to za droga oferta. Obecnie pojawiła się tańsza ale biorąc 

pod uwagę wskaźniki, nie będziemy mieli szans rozpoczęcia zadania. Ta oferta jest o 400 
tys. zł tańsza od poprzedniej najtańszej. Wrócimy do pisma Marszałka 
Zachodniopomorskiego, gdzie było zapisane dofinansowanie w kwocie 100 tys. zł. 
Wystąpimy ponownie w tej sprawie. 

J.Zięcik – pytała kto jest wykonawcą? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że  jak rozstrzygniemy przetarg to powiemy. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (G), głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 

d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację 
przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa Hali sportowej przy Gimnazjum Nr 1 przy ul. 
Świdwińskiej w Białogardzie” – druk J, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał ile procent będzie wynosiło  zadłużenie Miasta z uwzględnieniem tego 

kredytu? 
St.Purol – pytał czy umowa spowoduje zmniejszenie kredytu? 
Skarbnik – odpowiedziała, że to spowoduje zmniejszenie kredytu, będziemy brali do 

wysokości potrzeb. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (J), głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
e) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk K, 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
St.Hatłas – stwierdził, że winę za niezgodności w uchwale budżetowej ponosi Wydział  

Finansowy Urzędu Miasta. 
Skarbnik – powiedziała, że gdyby nie materiał Pani J.Zięcik nie miałaby z czego napisać. Pan 

J.Turnik powiedział, że w uchwale wszystko jest zapisane.   
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że to zdarzyło się z braku materiałów. Nie ma nigdzie zapisu , że 

protokół ma być gotowy w ciągu 7 dni. Nastąpiła sytuacja sporna. Obecnie jest wola,  aby 
to naprawić. W Statucie można zapisać, aby w przypadku uchwał budżetowych poprawki 
przekazywać w formie pisemnej. 

  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (K), głosując: 

za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0. 
 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów 

budżetowych – druk L, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (L), 
głosując: za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
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g) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk R, 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (R), głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
h) w sprawie udzielenia przez Miasto Białogard pomocy rzeczowej Województwu 

Zachodniopomorskiemu – druk O, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
St.Purol -  stwierdził, że Miasto kupuje polbruk i krawężnik a wykonawstwo i nadzór stanowi 

wydatek po stronie wykonawcy. Radny pytał czy jeśli taniej kupimy powyższe materiały, 
możemy zyskać i za pozostałe środki  kupić dodatkowe materiały? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że jeszcze nie ma umowy. W czwartek otrzymaliśmy 
informację w tej sprawie.  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (O), głosując: za-5 (jednogłośnie. 

 
i) w sprawie zgody na ustanowienie specjalnej sfery ekonomicznej na terenie miasta 

Białogard – druk P, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał czy jako Miasto będziemy coś za to płacić? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że sąsiad płacił do 2007 roku. Obecnie nie płaci. W tej 

sprawie decyduje  Rada Ministrów w drodze rozporządzenia. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały (P), głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 3  
 Informację dotycząca planu finansowego i rzeczowego Biblioteki Miejskiej na rok 
2008 oraz wykonania za rok 2007 przedstawił Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki 
Publicznej. 
 

Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 
 
 Informację dotycząca planu finansowego i rzeczowego ZOSiK na rok 2008 oraz 
wykonania za rok 2007 przedstawili Henryk Kraczkowski, dyrektor ZOSiK  i Ewa Piścio, gł. 
księgowa. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – proponował, aby Burmistrz został poproszony o przedstawienie informacji 

dotyczącej  bezpłatnego korzystania z sali ciężarowców, tj. konkretnej kwoty zwolnienia. 
 
Wniosek do Burmistrza: 
Komisja prosi o przedstawienie informacji dot. bezpłatnego korzystania z sali ciężarowców 
przy ul. Moniuszki z wyliczeniem konkretnej kwoty zwolnienia z kosztów użytkowania. 
Przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 
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St.Hatłas  – pytał o dochody hali na Ustroniu Miejskim? 
Dyrektor ZOSiK – odpowiedział, że dotychczas był wysoki deficyt w kwocie 54 tys. zł, bo 

budynek stał nie użytkowany, a obecnie jest przewidywany wzrost z uwagi na ciągłe 
wynajęcia sali i dwóch pięter budynku. 

J.Zięcik – prosiła o wyjaśnienie kwoty  6 tys. zł za przyjęcie przyłącza. 
Gł. księgowa ZOSiK – odpowiedziała, że to są comiesięczne opłaty zgodnie z umową dot. 

kotłowni i przyłącza gazowego. 
J.Zięcik – proponowała, aby  dokonać zmiany tytułu.  
Gł. księgowa ZOSiK – wyjaśniła, że przetarg robi Miasto a ZOSiK zawiera umowę. Zapis 

wynika z zawartej umowy. 
Z-ca Burmistrza – poinformował, że postawiliśmy halę do ciężarów, ponosimy duże nakłady, 

nie otrzymując dochodów. Powinno być zapisane tak jak w innych miastach - w formie 
uchwały, a przez Pana Burmistrza rozliczane. Z-ca Burmistrza powiedział, że często jest 
na hali, z której korzystają osoby nie zawsze z klubów sportowych. Z-ca Burmistrza 
podkreślił także, że poza amortyzacją sali i sprzętu w dużych ilościach jest zużywana 
woda, dlatego powinny być ustalone zasady korzystania z obiektu. Potrzebna jest dalsza 
realizacja remontu hotelu. Pomysł jest na docieplenie hotelu, wymianę okien, instalacji 
pionowej i poziomej, zabudowanie tarasu lekką konstrukcją i stworzenie dodatkowych 
miejsc noclegowych, z czego byłyby większe dochody.  

Dyrektor ZOSiK – powiedział, że są zawarte umowy użyczenia, że kluby co roku powinny 
przekazać swój plan działania. Jednak żaden z klubów dotychczas nie wywiązywał się z 
tych umów.  

 
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 

 
Ad 4 
W sprawach różnych głos zabrali: 
J.Zięcik – zwróciła uwagę, że na ul. 1 Maja polbruk co kawałek inaczej ułożony. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że przed przystąpieniem Zarządu Dróg Powiatowych do prac 

poza terenem przy domu kultury zapytał o rodzaj i wzór kostki, która będzie położona. Z-ca 
Burmistrza proponował, aby nawiązać do kostki przy domu kultury i kostki przed wjazdem 
do Pana Szyszaka. Początkowo inwestorzy chcieli się dostosować a obecnie z powodu 
małych środków nie dostosowali się do naszego wzoru. Ostatecznie wykonawca pawilonu 
utworzył inną kostkę. 

J.Zięcik – pytała czy jest możliwość przejęcia dróg powiatowych? 
Z-ca Burmistrza – powiedział, że istnieje szansa, aby na terenie miasta  był jeden gospodarz. 
J.Zięcik – powiedziała, że z ul. Drzymały została zdemontowana stara zabytkowa lampa. 

Radna pytała czy istnieje szansa, aby na jej kształt wykonać kilka lamp. 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że idziemy w tym kierunku, takie wzory są na ul. Matejki, 

Borzykowskiego i w okolicy dworca. Wszystkie elementy są otworzone. 
 
Ad 5 
Po wyczerpaniu tematyki o godz. 17.10 

 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: M.Zimmer 

Przewodniczący  Komisji 
              
                          Sławomir  Domański 
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